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Frederiksberg Boldklub 
 

   

 

Bestyrelsens beretning for 2019 
 

 

 

Københavns bedste: 
 

 

Det er på sin plads at fremhæve vores enorme glæde over at vi officielt er blevet kåret til Årets Fodboldklub i 

København, af DBU Københavns bestyrelse. Dette blev vi meddelt den 13. december 2019 og var noget vi 

måtte hemmeligholde for offentligheden frem til fredag den 24. januar 2020, hvor vi officielt indviede vores 

nye midlertidige klublokaler.  

 

Nærmere om denne kåring finder du længere nede i årsberetningen.  

 

Spørgsmålet er om vi også bliver landets bedste. Dette finder vi ud af indenfor få dage efter udsendelsen af 

denne årsberetning.  

 

 

Indledning: 
 

 

Det er nu et år siden vi sidst var samlet til generalforsamling, hvor 30 stemmeberettigede medlemmer mødte 

op, foruden diverse indbudte gæster. Dirigent Henrik Murmann svingede dagsordenen igennem i sædvanlig 

rutineret stil.  

 

Der var kåringer som Årets Træner-Leder Pris, der gik til Jacob Jørgensen og Emil Sørensen Prisen, der 

blev uddelt til Kresten Bang Heinfelt.  

 

2019 blev igen et år i FB-regi, med masser af stærke præstationer, både på og udenfor fodboldbanen. 

  

Som det vil fremgå af denne årsberetning, har der været positive udviklinger på mange områder – både på 

det sportslige område, omkring vores medlemmer, vores sociale aktiviteter og vores solide økonomi. 
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Vi har samlet op på, og videreudviklet, en del af de opgaver, som vi stod med for et års tid siden. 

 

Årsberetningen er som det er blevet kutyme over de senere år, knap så lang som tidligere og mere båret af 

facts og oprids. Dette med årsag i vores megen aktivitet på sociale medier og hjemmeside, hvor alle har 

nærmest en daglig mulighed for at få nyheder direkte ind i sit feed. Beretningen afspejler dog en fodboldklub 

i fortsat rivende udvikling og med en masse igangværende samt nye aktiviteter, som vi glæder os til at følge 

til dørs.  

 

Vi håber at du som læser, vil finde denne skriftlige beretning interessant og sammen med os, glædes over 

den gode udvikling, ligesom vi minder dig om, at du som medlem af FB, er hjertelig velkommen på vores 

generalforsamling, der i år finder sted på Plejehjemmet Ingeborggården, torsdag den 27. februar kl. 19.00. 

 

 

Bestyrelsen: 
 

Bestyrelsen bestod i 2019 af følgende medlemmer:  

• Henrik Amdi Madsen, formand 

• Palle Nørgaard Andersen, næstformand 

• Jørgen Andersen, kasserer 

• Anders Friis-Hansen 

• Nina Dencker Nielsen 

• Malte Meier Carlsen 

• Christian Kjærgaard 

• Morten Høgsdal (suppleant) 

Dermed blev der i bestyrelsen i det forgangne år, skiftet ud på en enkelt position, hvor vi sagde farvel til Anja 

Vega Frederiksen efter mange års tro tjeneste, både på ungdoms- og bestyrelsesplan og sagde goddag til 

den tidligere 2. Suppleant Malte Meier Carlsen der trådte ind i stedet for Anja.  

 

Derudover bød vi velkommen til Christian Kjærgaard, der blev valgt ind på Generalforsamlingen den 28. 

februar 2019.  

 

Der er ingen planer om ændringer i bestyrelsen på den kommende generalforsamling. Dog har vi planer om 

at udvide suppleant-posten med et enkelt medlem mere. Mere om det den 27. februar 2020.  

 

Sekretariatsfunktionen er, som altid, blevet varetaget af Martin Busk. Martin er samtidig administrationens 

faste repræsentant på bestyrelsesmøderne. 

 

 

Administrationen: 
 

Administrationsleder Martin Busk er til stadighed omdrejningspunktet i vores klub - både på træner/leder-

niveau og på bestyrelsesniveau. Han er nu ansat på sit 12. år i FB. 

 

Han sikrer, at rammerne for alle i klubben er på plads. Han formår både at varetage de rutineprægede opga-

ver i dagligdagen, medvirke til nye projekter, udvikle eksisterende koncepter og sikre samarbejdet udadtil.  
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Martins indsats i 2019 viste endnu engang, at han er klubbens mand, og uanset om udfordringerne er store 

eller små, så er hjertet og kompetencerne på rette sted. Martin har en stor del af æren for den fornemme 

udnævnelse af FB til Københavns bedste fodboldklub.  

 

Der har i administrationen været fokus på datasikkerheden og behandling af fortrolige og personfortrolige 

oplysninger, efter den nye persondataforordning trådte i kraft den 1. maj 2018. Data og privatlivspolitikker 

har skullet udfærdiges og løbende opdateres i takt med at vi er blevet klogere på området.  

 

 

Øvrige ansatte: 
 

Viceværtfunktion: 

2019 blev det sidste år for vores ellers så trofaste vicevært Johnny Munch, der har været ansat siden 2013. 

Han har i årevis knoklet med rengøringen af vores omklædningsrum samt indgangsparti omkring det nu tidli-

gere klubhus. Johnny har løbende været hårdt ramt af slidgigt og andre sygdomme, hvilket nu har resulteret i 

at han er blevet indstillet til førtidspension, da kroppen ganske enkelt har sagt fra. Derfor har vi her ved års-

skiftet sagt farvel til Johnny og vi vil gerne benytte lejligheden til at takke ham for det enorme store stykke 

veludførte arbejde han har leveret for os igennem næsten 7 år. Bedre medarbejder med et større hjerte end 

Johnnys, finder man ikke.   

 

Trivselsmedarbejder: 

Pia Bloch Rasmussen fortsatte på sine 30 timer om ugen, som vores centrale nøgleperson omkring caféen, 

der er det absolutte samlingssted for vores brugere. Vi har konstateret, at rigtig mange af vores medlemmer 

har benyttet sig af caféens tilbud og har opholdt sig i lokalet. Det ser i dén grad ud til at fortsætte, nu hvor vi 

er kommet i midlertidige lokaler, hvor Pia så hører til i caféen på 2. sal. Det er vi glade for og det var præcis 

det der lå bag ansættelsen af Pia tilbage i 2017, nemlig at skabe et hjerterum til vores medlemmer og pårø-

rende året rundt.  

 

Administrativ studentermedhjælper: 

Den 1. februar sidste år, ansatte vi en studentermedhjælper på i alt 10 timer om ugen, hvis primære opgave 

var at sørge for at vores ventelister blev holdt intakt og i skakt samt at sikre oprettelse af flere børnehold lige 

så snart mulighederne var til stede for det. er der for det. Denne funktion har Aleksander Lundsted Hansen 

løst til UG i det forgangne års tid og det er meget glædeligt for os, at der stadig er forholdsvis lang tid til at 

han skal videre, i og med at han til sommer starter på sin kandidat på CBS. Det er en kerneopgave som vi 

har kunne konstatere, var vigtig for at kunne følge med i flowet og derfor er det enormt glædeligt, at vi har 

kunne se den positive effekt ved Aleksanders ansættelse. 

 

Sportslig børneleder: 

Den 1. marts 2018, valgte vi som bekendt at ansætte en sportslig børneleder på i alt 20 timer om ugen. Det 

job varetager Mikael Bonde i afdelingen fra U3 (Tumlingebold) og op til halvvejs på u10. Mikael er nu er ved 

at have overstået sine første to års ansættelse. Mikaels vigtigste opgave er at sørge for en gennemsigtighed 

i vores børneafdeling, at hjælpe vores mange forældretrænere og børnehold til rette, så de følger udviklingen 

og derudover at udfærdige og fremsende færdige træningsprogrammer med forklaringer og videoer på træ-

ningsøvelserne, hvilket gør det meget nemmere at være forældretræner nu om dage frem for tidligere. Alt 

indhold er ikke skåret i granit på disse programmer, vi ønsker fortsat selvstændig tænkning hos forældretræ-

nerne, men nu har de en rettesnor og en hjælp til hvordan god børnetræning skal foregå og derfra er de 

stadig meget velkomne til at massere det ind som de selv finder det bedst, som Mikael Bonde udtrykker det. 

Det går godt med Mikael - og vores børnetrænere er glade for at have en mand på banerne, at spare med 

om stort og småt.  
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Ny sportslig ungdomsleder: 

Pr. den 1. august sidste år, var det endelig tid til opkvalificering af vores afdeling for U10 til U19, i samme 

jobfunktion som Mikael Bonde i Børneafdelingen. Derfor ansatte vi Jacob Christensen på 20 timer til at vare-

tager vores unge spillere og vores trænere i den pågældende afdeling. Det har været en ubestridt succes, 

som vores mange trænere nyder stor gavn af. De får nu langt mere af den opmærksomhed de så inderligt 

fortjener og motivationen stråler ud igennem dem. Jacob Christensen er fortsat ny i jobbet, men er efterhån-

den ved at finde sig godt til rette og har fået et indgående kendskab til alle trænere og til langt de fleste spil-

lere også.  

 

Det har enorm værdi, at der til stadighed udvikles på både drengene og pigerne i de såkaldte ’vanskelige 

aldersgrupper’, hvor der kæmpes med frafald og andre udfordringer. Her er struktureret arbejde en fælles-

nævner og det er det vi får med Jacob i vores stab.  

 

Stor tak til både Johnny, Pia, Aleksander, Mikael og Jacob for indsatserne.  

 

 

Vores fokus i 2019: 
 

Hvad skulle vi arbejde for og henimod i det forgange år: 

 

• Arbejdet med de økonomiske rammer fortsatte og blev fulgt tæt 

• Seniorafdelingen forsøgte vi at (re)etablere med fokus på både den sportslige og den sociale ud-

vikling.  

• 1HS (+2HS) trænerteam arbejdede videre med at konsolidere sig i toppen af Københavnsserien og 

midten af serie 1 

• 1DS trænerteam og spillerne arbejdede videre på oprykning til 1. Division, til sommeren 2019 

• Ungdomsafdelingen fortsatte med implementering de nye sportslige tiltag for børn og ungdom og 

fastholde fokus på både drift og udvikling med tiltrækning og fastholdelse af medlemmer gennem de 

fastsatte fem strategiske indsatsområder (sportsligt, trænere, socialt, branding og klubmiljø) 

• Pigefodbolden skulle have særligt fokus i 2019, blandt andet med klubsamarbejder 

• Sportslig ungdomsleder skulle ansættes i U10-U19 afdelingen, med samme opgaver som den 

fastansatte sportslige børneleder. Der skulle arbejdes videre på udvikling, koblingen til den sportsli-

ge leder for børn og op til seniorafdelingen, ung-træner-uddannelse og meget mere 

• Administrationen skulle udvides med ansættelse af en studentermedarbejder til varetagelse af 

ventelister, indkaldelse af nye børnespillere og oprettelse af nye børnehold, så ledes at der kunne 

opretholdes et højt serviceniveau samt et bedre medlemsflow 

• Starte flere nye både børne- og seniorhold op blev også i 2019 en stor opgave der skulle følges 

• DBU’s TOPCENTER, hvor samarbejdet med de øvrige klubber og kommunikation med FB-vinkel 

skulle følges tæt 

• Afvikle DBU og øvrige trænerkurser i lighed med tidligere år 

• Sportslig børneleder for U4 til U9 følges – og skulle fortsætte den samlede udvikling i vores bør-

neafdeling samt sikre et godt samarbejde med ungdomsafdelingen 

• Fodboldskoler DBU’s Fodboldskole og Frederiksberg Fodboldskole skulle afviklet igen i 2019. 

• Tumlingebold skulle følges tæt og en ny årgang oprettes (årgang 2017).  

• Samarbejdet med FC København som partnerklub samt Børne- og Ungdomsteam om udvikling 

af trænere, øvelser og spillere, skulle fortsætte 

• Sociale aktiviteter som Klubdage, Lions Cup, Fodboldskoler, FB Award, rejser i ind- og udland 

skulle vedligeholdes og udvikles yderligere 
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• Medlemstallet skulle stige yderligere i 2019 gennem flere nye hold, Tumlingebold og fastholdelse af 

spillere og hold.  

• Sponsorer skulle have et særligt fokus  

• Persondataforordningen og dermed privatlivspolitikker skulle fortsat opretholdes 

• FB Caféen fortsatte brug og udvikling samt økonomi bag, skulle fortsat følges tæt 

• Det nye klubhus og samarbejdet med FB Fonden og Kommunen herom, samt løbende at fortælle 

nyt om fremdriften i projektet, skulle opretholdes 

• Genhusning der skulle arbejdes med målrettet fokus på det midlertidige klubhus i forbindelse med 

fraflytningen fra det gamle 

• De nye kunstgræsbaner forventes afsluttet i august 2019 

• Fodbold Fitness for kvinder skulle fortsætte med omkring 15-20 fremmødende hver uge. 

• Fodbold Fitness for mænd skulle forsøges implementeret 

• Motionsfodbold for mænd skulle fortsætte i samarbejde med Diabetesforeningen og Hjertefor-

eningen på Frederiksberg 

• Fremtidig driftsmodel for klubhuset sammen med FB Fonden skulle udfærdiges 

• Proces for klubhus fra primo 2019 og frem til nyt klubhus står færdigt, skulle igangsættes 

• Kommunikation via hjemmesiden og sociale medier (Twitter, Instagram, Facebook, Snapchat), der 

er med til at fastholde og tiltrække medlemmer, skulle udvikles endnu mere 

• Club Intersport FB-aftale skulle have mere fokus, for hvordan flere medlemmer bliver oprettet på 

aftalen, til fordel for FB’s samlede økonomi 

• Dommeruddannelse med en ambition om at bidrage med minimum 10 fodbolddommere til DBU 

Københavns rækker, skulle tilbydes til klubbens medlemmer 

• Strategiweekend for bestyrelsen skulle gennemføres med fokus på klubudvikling 

• Vores vedtægter og forretningsordner skulle gennemgås 

• Årsplan for de næste tre år skulle udfærdiges 

 

Som altid så ’stjæler’ nogle af fokuspunkterne mere tid end forventet, mens andre tager mindre tid at få im-

plementeret og ført ud i livet, ligesom man undervejs justerer og retter til i forhold til den oprindelige plan. 

Fælles for langt de fleste af ovenstående punkter, er at vi enten er kommet nogenlunde i mål, er godt på vej, 

eller er i sin spæde start. Vi fortsætter ufortrødent med en ny liste for 2020, hvor flere af punkterne stadig har 

stor fokus, men hvor der også kommer endnu flere nye tiltag på.  

 

 

Dem mistede vi 2019: 
 
I det forgangne år måtte vi desværre sige farvel til tre store og inkarnerede FB-personligheder. 
 
Det er altid hårdt at miste og vi ved, at vi allesammen skal den vej på et tidspunkt. Dog synes vi at det sidste 
kvartal af 2019, medførte lige lovlig mange tab, tab der stadig gør ondt i vores gul-sorte hjerter. 
 
Den 7. oktober mistede vi Jørgen Bertelsen. Han blev indmeldt den 1. oktober 1985.  
 
Den 4. november mistede vi Timi Holm Hansen, som blev medlem den 1. august 1999.  
 
Den 5. december mistede vi vores æresmedlem Jørgen Mortensen, der blev indmeldt den 1. august 1972.  
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Man kan læse vores mindeord om de tre på vores hjemmeside. 
 
Jørgen Bertelsen: 
http://www.frederiksberg-boldklub.dk/klubnyt/mindeord-om-joergen-bertelsen/ 
 
Timi Holm Hansen: 
http://www.frederiksberg-boldklub.dk/klubnyt/mindeord-om-timi-holm-hansen/ 
 
Jørgen Mortensen: 
http://www.frederiksberg-boldklub.dk/klubnyt/mindeord-om-joergen-mortensen/ 
 
Tre store personligheder på hver deres måde, som vi vil mindes på den kommende generalforsamling. 
 
Æret være deres minde. 
 
 

Sociale medier: 
 

Vores sociale medier har igen haft en pæn fremgang i antallet af følgere.  

 

• Vores Facebook-konto er gået fra 2.250 følgere i 2018 til over 2.500 ved udgangen af 2019.  

• Vores Instagram-konto nærmede sig 460 følgere ved udgangen af 2019. 

• Vores Twitter-konto “FrederiksbergBK” nærmede sig 300 følgere ved udgangen af 2019. 

• Vores Snapchat-konto “fbsnap1912” har nu langt mere end 300 følgere. 

 

Vi kan se på vores opslag, at de når langt ud. Et helt normalt hverdagsopslag reacher typisk omkring 1.500 

personer på et døgns tid. De lidt større nyheder når ofte et sted mellem 3.- og 5.000 personer, hvilket er 

yderst tilfredsstillende. For nylig reachede vi flere end 15.000 personer på vores opslag om ’Årets Fodbold-

klub 2019’.  

 

Vores sociale ungdomsmedier vinder også mere og mere indpas. Vores Facebook-konto ”FBUngdom” har 

nu mere end 330 følgere, mens Instagram ved samme navn har flere end 360 følgere. Her benyttes hash-

tagget #FBUng flittigt af især vores ungdomshold.  

 

En ny side har også set dagens lys på Facebook, nemlig ”Generationernes By – Frederiksberg Boldklub”. 

Den handler om både vores midlertidige klubhus, samt det nye klubhus. Giv den et follow, så du hele tiden 

er nøjagtigt opdateret på hvornår det nye klubhus står parat.  

 

 

Hjemmesiden - www.frederiksberg-boldklub.dk: 
 

Vores hjemmeside blev endnu mere velfungerende og opdateret og opdateret i 2019. Det er dog – som 

skrevet før - et større arbejde at følge med, da der ofte sker ændringer. Er der steder hvor du bemærker at 

noget ikke stemmer overens med tiden, så giv os endelig besked, så får vi det rettet til.  

Hjemmesiden kører via DBU og Umbracos Klub-CMS og har den store fordel, at den er kompatibel med 

DBU’s IT-systemer, hvilket betyder, at holdsiderne kommer ud direkte fra vores medlemssystem under 

DBU’s Kluboffice, som er den platform vi administrativt arbejder i. 

 

Vi har haft et gennemsnit på i alt 6.000 besøgende pr. måned det seneste års tid. Et utroligt flot tal. 

 

http://www.frederiksberg-boldklub.dk/klubnyt/mindeord-om-joergen-bertelsen/
http://www.frederiksberg-boldklub.dk/klubnyt/mindeord-om-timi-holm-hansen/
http://www.frederiksberg-boldklub.dk/klubnyt/mindeord-om-joergen-mortensen/
http://www.frederiksberg-boldklub.dk/
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Podcast FB Indefra: 
 

I 2019 så vores seneste tiltag også dagens lys, nemlig vores helt egen Podcast, kaldet ’FB Indefra’. Der 

ligger i alt fire udsendelser tilgængelig – og det er forhåbentlig et sted vi kommer til at sætte mere fokus ind 

her i 2020.  

 

Efter en god start på ’FB Indefra’, druknede foretagendet efter sommerpausen – hvorfor vi kommer til at re-

lancere projektet her i foråret. Vært på FB Indefra er journalist Morten Kiersgaard Espersen, der blandt andet 

skriver for Ekstra Bladet Sport.  

 

 

Øvrige klubnyheder fra året der gik: 
 

Som altid havde vi et kalenderår med højt aktivitetsniveau.  

 

Vi har samlet en række af nyheder herunder i diverse links fra vores hjemmeside, fra året der gik: 

 

Vi hjalp i januar måned, fodbolden i København med 13 nye fodbolddommere: 

http://www.frederiksberg-boldklub.dk/klubnyt/fb-skaffer-13-nye-dommerkandidater/  

 

Vi samlede i marts måned, 412 tilskuere på Frederiksberg Stadion til U17 Pokalkamp mod FC Nordsjælland: 

http://www.frederiksberg-boldklub.dk/klubnyt/fodboldlektion-foran-rekordpublikum/ 

 

Vi blev i april til landets fjerdestørste fodboldklub: 

http://www.frederiksberg-boldklub.dk/klubnyt/fb-er-danmarks-4-stoerste-fodboldklub/ 

 

Vi havde endnu engang pæn succes med vores ungdomshold til Lions Cup i juni: 

http://www.frederiksberg-boldklub.dk/klubnyt/endnu-en-succesfuld-lions-cup-deltagelse/ 

 

Vores 1. Damesenior rykkede op i 1. Division i midten af juni måned: 

http://www.frederiksberg-boldklub.dk/klubnyt/breaking-fb-er-rykket-op-i-1-division/ 

 

Nye kunstgræsbaner åbnede på Jens Jessens Vej i august måned: 

http://www.frederiksberg-boldklub.dk/klubnyt/nyt-om-aabning-af-de-nye-baner/ 

 

I starten af september modtog fire FB’ere nåle ved årets nålefest: 

http://www.frederiksberg-boldklub.dk/klubnyt/uddrag-fra-aarets-naalearrangement/ 

 

Foran næsten 400 tilskuere var 1. Herresenior ved at skabe pokalsensation mod Vanløse primo september: 

http://www.frederiksberg-boldklub.dk/klubnyt/pokaldrama-sensationen-lurede/ 

 

Den 1. november blev første spadestik på det nye klubhus taget: 

http://www.frederiksberg-boldklub.dk/klubnyt/foerste-spadestik-udfoert-med-gravko/ 

 

Kort før jul flyttede vi fra det gamle til det nye midlertidige klubhus: 

http://www.frederiksberg-boldklub.dk/klubnyt/vi-kom-fra-gammelt-til-nyt-hus/ 

 

 

http://www.frederiksberg-boldklub.dk/klubnyt/fb-skaffer-13-nye-dommerkandidater/
http://www.frederiksberg-boldklub.dk/klubnyt/fodboldlektion-foran-rekordpublikum/
http://www.frederiksberg-boldklub.dk/klubnyt/fb-er-danmarks-4-stoerste-fodboldklub/
http://www.frederiksberg-boldklub.dk/klubnyt/endnu-en-succesfuld-lions-cup-deltagelse/
http://www.frederiksberg-boldklub.dk/klubnyt/breaking-fb-er-rykket-op-i-1-division/
http://www.frederiksberg-boldklub.dk/klubnyt/nyt-om-aabning-af-de-nye-baner/
http://www.frederiksberg-boldklub.dk/klubnyt/uddrag-fra-aarets-naalearrangement/
http://www.frederiksberg-boldklub.dk/klubnyt/pokaldrama-sensationen-lurede/
http://www.frederiksberg-boldklub.dk/klubnyt/foerste-spadestik-udfoert-med-gravko/
http://www.frederiksberg-boldklub.dk/klubnyt/vi-kom-fra-gammelt-til-nyt-hus/
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Årets Fodboldklub 2019: 
 

Fredag den 13. december kulminerede året, da vi blev kontaktet af DBU København, der kunne fortælle os 

den glædelige nyhed, at vi var blevet kåret til Årets Fodboldklub 2019 af DBU Københavns bestyrelse, hvil-

ket naturligvis er en kæmpe ære, der officielt blev afsløret ved vores Housewarming fredag den 24. januar.  

 

Her trådte en lille flok repræsentanter fra DBU Københavns bestyrelse og administration, ind ad døren i ca-

féen på 2. sal - og afslørede den fantastiske og glædelige nyhed for de mange fremmødende samt overrakte 

en pokal og et gigantisk banner som bevis herfor. 

 

I løbet af de seneste 11 år, er vi nu blevet hædret med følgende titler: 

 

- Årets Børneklub 2008 

- Årets Ungdomsklub 2015 

- Årets Fodboldklub 2019 

 

Dertil kommer et hav af øvrige priser, så som integrationspriser og personlige priser til diverse FB-

personligheder.  

 

Kom ikke og fortæl os, at vi ikke er ’noget ved musikken’, selvom vi er 107 år gamle. 

 

Vi er sindssygt overdrevet og hamrende stolte af denne pris. Det er et rungende lysende kvalitetsstempel af 

vores fantastiske klub, der beviser at man hverken behøver stjerner i et licenssystem, alene have fokus på 

hvad vi selv får for det og ud af det osv.  

 

Prisen var en kulmination på et fantastisk år, men ikke en kulmination på klubbens drømme og målsætnin-

ger, men derimod et bevis og produkt af det arbejde der er blevet lagt igennem et helt årti og prisen er et 

klart symbol på FB som værende dygtige, solide, stædige, vedholdende, fremsynede og visionære, men 

aldrig glemmer hvorfor det er, at vi er til.  

 

Vi er i første omgang Årets Fodboldklub under DBU København. Vi er så herfra kommet videre med i oplø-

bet, med de andre regioner, om at blive Årets Fodboldklub i Danmark. Dette afsløres mandag den 24. febru-

ar, altså efter udgivelsen af denne årsberetning.  

 

Lørdag den 29. februar afholdes DBU’s Repræsentantskabsmøde på Hotel Scandic Copenhagen ved søer-

ne, hvor vi er inviteret med som en mulig vinder af den nationale kåring. Feltet er blevet skåret ned fra 6 

(DBU Bornholm, DBU København, DBU Sjælland, DBU Lolland-Falster, DBU Fyn og DBU Jylland) til 4 loka-

le forbunds-vindere, der foruden os selv, tæller Åkirkeby IF fra Bornholm, Måløv BK fra Sjælland og Strib IF 

fra Fyn. Vi synes jo selv, at det produkt vi tilbyder på alle parametre, kvalificerer os til at være med i dette felt 

– og vi er meget optimistiske med henblik på at blive Årets Fodboldklub 2019 i hele Danmark.  

 

Vinderen af Årets Fodboldklub i Danmark indstilles yderligere til prisen som Årets Idrætsforening hos DIF. 

Den nationale vinderklub indstilles desuden til UEFA’s pris “Best Grassroot Club”. 

 

Tak til DBU Københavns bestyrelse for den fornemme hæder. En hæder der nu er synliggjort med et stort 

banner på den ene gavl på vores midlertidige klubhus.  
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Seniorafdelingen: 
 

 

Seniorudvalget: 
 

Vi vil – som vi har ville det i de seneste par udgaver af denne beretning, rigtig gerne reetablere vores senior-

udvalg, men vi mangler hænder og frivillige der har lyst til at drive et udvalg, hvor der på tværs af vores åbne 

seniorhold, skal arrangeres sociale sammenkomster og aktiviteter.  

 

Vi håber at 2020 bliver året, hvor vi sammen med de aktive spillere på vores i alt fem åbne seniorhold, kan 

komme i gang igen. 

 

I en seniorafdeling har det stor vigtighed, at der også foregår ting og sker tiltag udenfor kridtstregerne. 

 

Sidder du med lysten eller kender du en, der kunne være i spil, som tovholder til udvikling af vores senioraf-

deling, så hører vi gerne fra dig. 

 

 

Sportsligt – Senior: 
 

Året bød som altid på sportslige op- og nedture og sådan skal det da også gerne være, når man har med en 

fodboldklub med så mange seniorhold at gøre, som det er tilfældet i FB. 

 

I efterårssæsonen 2019 slog vi vores egen uofficielle Danmarksrekord igen, i forhold til antallet af tilmeldte 

seniorhold på både 11-mands og 7-mandsfodbolden.  

 

Det kan være svært med så mange hold at danne sig et samlet overblik over vores seniorhold og deres 

præstationer. Vi har dog en skarp opdeling af den åbne og den lukkede afdeling.  

 

 

Åbne hold: 
 

Vores to 1. hold på henholdsvis herre- og damesiden havde et kalenderår, hvor de sportslige målsætninger 

trak i hver sin retning, i hvert fald frem mod sommerferien. Herrerne fik ikke præsteret det vi ved de kan, 

mens damerne til gengæld sikrede sig oprykning til næsthøjeste niveau i dansk kvindefodbold. Det var dog 

en oprykning der blot bød på et enkelt point.  

 

1. Herresenior: 

Trænerteamet med Frank Jensen som cheftræner og Thomas Terkelsen som assistenttræner, gennemførte 

deres første hele turneringssæson i Københavnsserien med en samlet 8. plads ud af rækkens i alt 14 hold. 

Det blev til 37 point over 28 kampe og blot 4 point fra en 4. plads, så alt i alt var der tale om en godkendt 

18/19-sæson for 1. Herresenior.  

 

Første halvdel af KS 19/20 endte med 16 point og en placering vinteren over som nummer 10, efter 5 sejre, 

en enkelt uafgjort og 7 nederlag.   
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Opgaven det kommende forår, bliver selvfølgelig først og fremmest i holdets 13 kommende kampe, ikke at 

havne i nedrykningsfare, for derefter at få bygget på, frem mod en ny sæson i Københavnsserien fra som-

meren 2020.  

 

1. Damesenior: 

DS1 startede i foråret ud i Kvindeserie Øst og spillede et forrygende forår, der i sidste ende, nærmere be-

stemt lørdag den 22. juni, endte med en oprykning til 1. Division, for trænerteamet med Kenneth Ellebjerg, 

Alexander Olsson, Martin Horn Pedersen og Niels Kristian Smed. Det blev til i alt 23 point i 11 kampe, efter 7 

sejre, to uafgjorte og to nederlag. Det rakte til 3. pladsen og da FC Damsøs 2. hold ikke kunne rykke op, fik 

FB dermed den sidste oprykningsplads og gjorde HB Køge selskab som oprykker.  

 

Fødslen i 1. Division blev ikke uventet hård. I holdets 14 kampe i efteråret, lykkedes det først til allersidst at 

komme på pointtavlen, efter uafgjort mod Østerbro IF. Det betyder at holdet her fra foråret er havnet i 1. Divi-

sions Slutspil, hvor man ligger ud med 0 point iblandt rækkens 6 hold. FC Damsø har på 5. pladsen 2 over-

førte point fra efteråret. Østerbro IF har 4, mens Herlufsholm er på 6 point og Sundby Boldklub på 8 point, 

mens topholdet er fynske Næsby Boldklub med 10 point. Selvom det ikke ser lyst ud, så minder vi dog om, at 

der blot skal et par sejre på kontoen i forårets 10 kampe, så er holdet med igen og muligvis væk fra de to 

sidste pladser, der betyder retur til Kvindeserie Øst. 

 

Assistenttræner Alexander Olsson er henover nytåret gået til konkurrenterne hos FC Damsø – og i stedet er 

en gammel kending fra herrernes 1. hold op igennem starten af 10’erne, Mads Bæk Pedersen, kommet ind 

som ny assistenttræner. Vi glæder os til at følge holdets indædte kamp om at undgå nedrykning i det kom-

mende forår.  

 

2. Herresenior: 

Vores 2. Herresenior er inde i en årrække, hvor de efterhånden godt kan kaldes for en slags ’elevatorhold’ 

mellem Serie 1 og Serie 2. I efteråret 2018 rykkede de igen op i Serie 1 efter en halvsæson i Serie 2 – og 

foråret forløb faktisk ganske flot og det lykkedes at blive oppe, efter en god slutspurt og i alt 13 point. Efter-

årssæsonen bød dog desværre på endnu en nedrykning til Serie 2, da holdet blot fik skrabet 5 point sam-

men og dermed endte det med en sidsteplads.  

 

En tilværelse i Serie 2, skræmmer dog hverken Cheftræner Peter Jensen og assistenttræner Morten Sigaard 

eller spillerne. Holdet besidder et ganske fint niveau og har gode muligheder for igen at blande sig i top- og 

dermed oprykningsstriden her i det kommende forår. Der er mange unge spillere på holdet, der er fyldte med 

gå-på-mod og optimismen er ganske stor blandt både spillere og trænere.  

 

3. Herresenior:  

Trænerteamet bestod i 2019 af cheftræner Mikkel Westermann, akkompagneret af Simon Hansen og i for-

året Christian Lundsgaard samt i efteråret af Thomas Røddik. Klubbens målsætning for 3. herresenior er helt 

klart en oprykning til Serie 3 fra Serie 4, hvor holdet desværre har ligget placeret i en længere årrække. Både 

i forårs- og efterårssæsonen manglede holdet lige de sidste få point for at sikre sig oprykningen. De kører på 

det kommende forår med en uforandret målsætning om oprykning.  

 

4. Herresenior: 

Forud for kalenderåret konstaterede 3. herresenior-truppen, at man var blevet alt for mange spillere til at 

holde alle i skakt, hvorfor vi oprettede et nyt 4. Herreseniorhold. De lagde ud i Serie 5 og fik nogle ganske 

fine placeringer i begge turneringshalvdele. Førnævnte trænerteam på 3. herresenior varetager ligeledes 4. 

Herresenior.  
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Vores åbne afdeling tæller i alt 5 tilmeldte 11-mandshold til den kommende forårssæson. 

 

Åbne hold fra 2020 ser således ud: 

• HS1 i Københavnsserien 

• HS2 i Serie 2 

• HS3 i Serie 4 

• HS4 i Serie 5 

• DS1 i 1. Division 

Vi skal have endnu større fokus på den sportslige udvikling og vi er godt på vej. 

 

 

Lukkede hold: 

 

Også i den lukkede seniorafdeling har vi igennem 2019 udvidet betydeligt på antallet af hold og medlemmer. 

Vi er fortsat af den overbevisning, at ingen andre fodboldklubber i Danmark, slår os på antallet af lukkede 

voksenhold.  

 

Vores lukkede afdeling har til det kommende forår tilmeldt hele 42 hold på hhv. 11-mands og 7-mands siden. 

 

Lukkede 11-mandshold fra 2020 ser således ud: 

• HS10 i Serie 4 

• HS11 i Serie 3 

• HS12 i Serie 5 

• HS13 i Serie 5 

• HS14 i Serie 5 

• HS15 i Serie 3 

• HS16 i Serie 3 

• HS17 i Serie 2 

• HS18 i Serie 4 

• HS19 i Serie 3 

• HS20 i Serie 3 

• HS21 i Serie 4 

På 7-mandssiden har vi til det kommende forår tilmeldt hele 31 hold. De dyster på alle niveauer fra Mester-

rækken, der er den øverste, til række 4, der er den laveste.  

 

Reglen er minimum 17 indmeldte spillere på lukkede 11-mandshold og minimum 12 indmeldte spillere på 

lukkede 7-mandshold.  

 

Succesen må skyldes vores gode produkt og fremragende faciliteter, som vi er i stand til at tilbyde. 

  

Det er en udfordrende opgave at administrere så mange hold. Men den lukkede afdeling danner samtidig 

også grobund for nogle utrolig gode udviklingsmuligheder på de åbne hold, så vi er rigtig glade for at huse så 

mange spillere og hold - også i 2020.  
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Gammelmandsafdelingen: 
 

 

Vi har også Gammelmandsfodbold i FB. I øvrigt ligeledes en afdeling hvor flere og flere hold kommer til.  

 

Til foråret har vi tilmeldte følgende: 

• M+32 hold 1 i række 1 (11-mands) 

• M+32 hold 2 i række 2 (11-mands) 

• M+32 i Mesterrækken (7-mands) 

• M+50 i række 1 (11-mands) 

Som altid, så er det hos disse hold den 3. halvleg, der tæller mest. Man skal dog ikke tage fejl: Når de spiller, 

så spiller de for at score flere mål end deres modstandere. 

 

 

Ungdomsafdelingen: 
 

 

Ungdomsudvalget: 
 

2019 var lig med det 3. år på ungdomsformandsposten for Max Wettendorff.  

 

Ungdomsudvalget bestod således i 2019 af: 

• Ungdomsformand: Max Wettendorff 

• Social Koordinator: Mai Hørmann Jensen 

• Sportsligt udvalgsmedlem: Malte Meier Carlsen 

• Ad hoc-opgaver og Pigefodbold: Hanne Kjærby 

• Materialer og kurser: Michael Søby  

Der blev tale om et år med ungdomsarbejdet, der blandt andet indeholdt fem ordinære ungdomsudvalgsmø-

der med fast forankret dagsorden og med en varighed på tre timer. 

 

Derudover bød året på de to sædvanlige stormøder; et for børnetrænerne og et for ungdomstrænerne. Der 

var høj tilslutning til begge.  

 

Glædeligt var det ligeledes, at vi kunne få ansat Sportslig ungdomsleder Jacob Christensen samt ansætte 

Aleksander Lundsted Hansen til varetagelse af ventelisterne. Når man dertil lægger Mikael Bonde som 

Sportslig børneleder, så står børne- og ungdomsafdelingen stærkere rustet end nogensinde før.  

 

For andet år i træk var udvalget værter ved en ungdomspokalkamp for U17 Drenge, hvor FB mødte FC 

Nordsjælland på Frederiksberg Stadion i overværelse af 412 tilskuere.  
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Udvalget afholdt ligeledes en Klubdag i starten af maj måned, hvor U4 til U9-afdelingen om formiddagen 

deltog med massevis af aktiviteter i og omkring klubhuset.  

 

Udvalget arrangerede også den årlige Pinsetur til stævnet Lions Cup i Kalundborg, hvor 10 hold deltog.  

 

Vi fik ligeledes taget hul på at gøre mere for vores pigefodbold. Blandt andet fik vi indført fælles træningsda-

ge for klubbens pigehold, samt opsat en struktur med et forbedre trænings- og kampmiljø med sammenkob-

lede årgange, der gav bedre forudsætninger for at der kunne komme mange piger til fodboldtræning frem for 

få og hvor der kunne trænes efter 25-50-25-modellen.  

 

Derudover sluttede året som altid med Award-show for de ældste fra U11 til U19. I det stille ydmyge sind, er 

udvalget af den opfattelse, at Awardshowet i 2019 nåede nye flotte højder: 

http://www.frederiksberg-boldklub.dk/klubnyt/award-show-foran-rekordpublikum/ 

 

 

Fokusområder for 2020: 
 

I 2020 sætter vi endnu mere ind på især de sportslige områder og parametre. Vi har flere nye og spændende 

ting i støbeskeen og vores hovedfokusområder listes op som følger: 

 

• Ung-træner-uddannelse: Vi har kickoff på vores kommende ung-træner-uddannelse til oktober. Vi 

opretter et hold bestående af 14 til 20-årige ungdomsspillere, der skal igennem en intern uddannelse 

hos os, før de sendes ud som trænere på vores børne- og yngre ungdomshold. Det er et storstilet 

projekt som vi længe har barslet med og som nu søsættes. Vi glæder os til at løfte det konkrete slør 

for indholdet senere på året. 

• Studietur: Vi sender vores mest entusiastiske fodboldtrænere på studietur i det kommende år. Det 

bliver til en udenlandsk klub vi kan spejle os i. Her vil der blive afholdt både interne og eksterne 

workshops med masser af inspiration at hente. Det bliver et flot anlagt program.   

• Kurser og uddannelse: Vi skal bruge endnu flere penge på uddannelse af vores trænere, så de 

kan have de helt rette forudsætninger for at træne vores mange børne- og ungdomsspillere.  

• Trænerrekruttering: Det er en svær opgave hele tiden at finde (de rette) fodboldtrænere. Vi kom-

mer derfor målrettet til at have større fokus på bedre rekruttering af fodboldtrænere 

• Gode fodboldmiljøer for Piger: Det er et projekt vi er trådt ind i sammen med DBU. Vi skal have 

endnu større fokus på pigefodbold og på rekruttering af pigespillere samt større fastholdelse. 

• Projekt P: Det står for Projekt Piger og er noget vi bliver en del af i 2020 med bydelstræning hver 

fredag i Københavnsområdets i alt 6 bydele. 

• FB Award: Vi har hentet ny inspiration til hvordan vi bedst muligt kan afvikle et Awardshow og det 

bliver som altid i starten af november måned, at årets største FB-begivenhed finder sted.  

 

Vi opretholder selvfølgelig ligeledes fokus på de sociale begivenheder i Børne- og ungdomsafdelingen for 

det kommende år.  

 

 

 

 

 

 

 

http://www.frederiksberg-boldklub.dk/klubnyt/award-show-foran-rekordpublikum/
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Sportsligt - Ungdom: 
  

11-mands ungdomshold: 

I afdelingen for 11-mandshold finder vi U14 til U19 - for efterårets vedkommende betød det årgangene 

2001/2002, 2003, 2004, 2005 og 2006. 

 

Vi har virkelig dygtige 1. hold under alle disse U-betegnelser - ligesom vi har dygtige udviklingshold længere 

nede i rækkerne - og vores trænere arbejder heldigvis både målrettet og seriøst med spillernes og holdenes 

udvikling. 

 

På U17 årgang 2003-niveau for drenge, var vi dog i efterårssæsonen ramt af efterskoleophold og dermed 

ingen tilmeldte turneringshold.  

På drengesiden havde det den betydning, at vi i efteråret havde tre hold repræsenteret i fællesrækkerne 

kaldet Liga- eller Øst-rækkerne, nemlig vores 07-drenge (U13) der dog spillede 8-mandsfodbold, 05-drenge 

(U15) og 01/02-drenge (U19). Alle tre hold gjorde en ganske fin figur, men resultaterne rakte dog alene til, at 

det var 05-drengene der forblev i Liga-regi forud for det kommende forår, mens 07 og 01/02-drengene må en 

tur ned i øverste lokalrække, nemlig Mesterrækken.  

 

Liga- og Øst-rækkerne er det man kalder ’højt niveau’. Det er fællesturneringer mellem DBU Københavns og 

DBU Sjællands dygtigste ungdomshold på to niveauer. Nemlig Liga/Øst 1 og Øst 2. I U17 og U19 findes der 

dog både Liga- og Divisions-begreber, ligesom der på U16 er en Reserveholdsrække ovenover.  

 

Det er en flot anerkendelse af holdenes hårde arbejde, at turneringsudvalgene fra de to regioner har fundet 

plads til os.  

 

Det sportslige fylder mere og mere for os, og vi kommer ikke udenom, at det har en betydning hvor vores 

hold er placeret. Men når det så er sagt, så er vi stadig af den opfattelse, at det ikke må fylde alt, hvilket det 

heller ikke gør. FB skal først og fremmest være et fedt sted at spille ungdomsfodbold, dernæst kommer de 

sportslige resultater. Opfylder vi første del, så kommer anden del automatisk.   

 

Vi ønsker ikke at gå 100 procent på kompromis med hold- og klubånd, sociale begivenheder, menneskelige 

og kammeratlige hensyn mv. - bare for at komme til at spille i Liga- og Øst-rækkerne. Alle ungdomshold har 

den samme betydning for os og alle hold fortjener lige stort fokus, uanset om man er A1 eller B2-hold.  

 

Vores ungdoms 11-mands hold er placeret således til foråret: 

• U19 Drenge 1 er placeret i Mesterrækken 

• U18 Piger er placeret i række 2 – i et klub- og holdsamarbejde med FA2000 

• U17 Drenge er ikke repræsenteret 

• U16 Drenge 1 er placeret i Mesterrækken 

• U16 Drenge 2 er placeret i række 2 

• U16 Piger er placeret i Mesterrækken 

• U15 Drenge 1 er placeret i Liga 2 

• U15 Drenge 2 er placeret i række 1 

• U14 Drenge 1 er placeret i række 1 

• U14 Drenge 2 er placeret i række 4 
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8-mands Ungdomshold: 

I afdelingen for 8-mandshold, finder vi U11 til U13 og for efterårets vedkommende betød det årgangene 

2007, 2008 og 2009.  

Her har vi ligeledes virkelig dygtige 1. hold - og også her har dygtige udviklingshold længere nede i rækker-

ne. Der er på disse årgange flere forældretrænere - men de er så engagerede og udviklingsmindede, at 

selvom vores overordnede politik egentlig er ikke-forældretrænere på niveaudelte årgange, ja så skal det 

ene bestemt ikke udelukke det andet.  

 

Fælles for turneringsstrukturen på 8-mands-delen er til det kommende forår, at hhv. Mesterrækken på U13 

og række 1 på U12 og U11, er øverste niveau.  

 

Vores ungdoms 8-mands hold er placeret således til foråret: 

• U13 Drenge 1 er placeret i Mesterrækken 

• U13 Drenge 2 er placeret i række 4A 

• U13 Piger er placeret i Mesterrækken  

• U12 Drenge 1 er placeret i række 2 

• U12 Drenge 2 er placeret i række 3 

• U12 Drenge 3 er placeret i række 4 

• U12 Piger er placeret i række 1 

• U11 Drenge 1 er placeret i række 1 

• U11 Drenge 2 er placeret i række 3 

• U11 Drenge 3 er placeret i række 3 

• U11 Drenge 4 er placeret i række 4 

• U11 Piger er placeret i række 1 + 5M stævneform 

3- og 5-mands børnehold: 

I afdelingen for 3- og 5-mandshold, der er lig med vores børneafdeling, finder vi U5 til U10 og for efterårets 

vedkommende betød det årgangene 2010, 2011, 2012, 2013, 2014 og 2015.  

 

Tumlingebold: 

Mod slutningen af 2017 tilføjede vi fodboldtræning for de helt små målgrupper. Vi kalder projektet for Tum-

lingebold. Vi oprettede i første omgang et stort hold for 3-4-årige drenge og piger – og i starten af 2019 kob-

lede vi en endnu yngre årgang på, så ledes at vi nu tilbyder Tumlingebold for børn på 2 år.  

 

Det hele foregår under ledelse af instruktør Mette Rosenkilde og tre dygtige assistenter fra vores U18 Pige-

hold.   

 

Vi tumler løs hver lørdag fra 9 til 9.50 med årgang 2017 - og fra kl. 10 til 10.50 med årgang 2016 – i øjeblik-

ket indendørs på Johannesskolen og der er tilsammen mere end 80 aktive Tumlinger.  

 

Tumlingebold er også et led i at støtte op om ”Bevæg Dig For Livet”-projektet, hvor Frederiksberg Kommune 

sammen med Frederiksberg Idræts-Union og Danmarks to største idrætsorganisationer DIF og DGI har ind-

gået en aftale om at få flere aktive til i foreningsidrætten. I den forbindelse fik vi i 2018 bevilget et beløb til 

indkøb af udstyr samt aflønning af en projektleder, som vi nød godt af i 2019. 
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Status på projekter og tiltag: 
 

 

Sponsorområdet: 
 

Igen i 2019 valgte en del firmaer og virksomheder, at støtte op omkring FB. Det er vi enormt glade for. Typisk 

støtter de op med indkøb af kamptøj, altså specielle pakker udfærdiget til børne- ungdoms- eller seniorhold. 

Mod et sponsorat får man sit firmalogo på tøjet, ligesom man eksponeres på FB’s sociale medier.  

 

Foruden tøjsponsorerne oplevede vi i løbet af året støtte fra Netto på Peter Bangs Vej, SH Grafik og Café 

Sokkelund, til særlige klubting og arrangementer i ungdomsafdelingen – bl.a. FB Award.  

 

Listen over sponsorer der i 2019 ser således ud: 

  

- Rengøringsservice Danmark 

- Eurographic Group 

- Toolbox Group - Kronen 

- BDO 

- Restaurant Venzia 

- Restaurant Fleisch 

- Kantur Consulting 

 

Der skal naturligvis lyde en stor tak til alle sponsorer, som vi håber på, vil blive i klubben i mange år frem. 

 

 

Klubhusudvidelsen:  
 

Morten Høgsdal, FB’s suppleant i bestyrelsen og projektleder på klubhusprojektet, beretter:   

 

2019 har været brugt på at sikre, at vi har set på alle detaljer omkring det nye klubhus. FB’s bestyrelse har 

været enige om at prioritere en fleksibel indretning af vores klubhus, da huset jo gerne skulle dække vores 

behov mange år frem i tiden (og vi ved jo af gode grunde ikke, hvad fremtiden bringer). Det betyder i praksis, 

at vi har valgt at investere i nogle bygningsmæssige løsninger, som måske ikke er synlige for det blotte øje, 

men i høj grad sikrer os muligheden for at ændre anvendelsen af huset, så frem behovet skulle opstå i frem-

tiden. 

 

Selve planlægningen af det nye klubhus har i 2019 fortsat med uformindsket styrke.  

 

Ingeniørerne har haft travlt med at foretage alle de nødvendige beregninger og det har udmøntet sig i et 

færdigt oplæg til projektet, som blev præsenteret for FB her i januar måned 2020. Dette er vi nu i gang med 

at se igennem sammen med vores rådgivere. Den gode nyhed er, at stort set alt er, som vi gerne vil have 

det. 

 

På sidste års generalforsamling præsenterede vi de samlede tegninger til vores nye klubhus. Vi fik mange 

gode inputs, som vi har taget med i det videre arbejde.  
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Der var særlig debat om behovet for en trappe direkte fra banerne og op til vores balkon på 1. sal. Vi har i 

bestyrelsen kigget nærmere på dette og taget den beslutning, at bygningen forberedes til en trappe, men at 

selve trappen ikke bliver bygget i første omgang. En kombination af pris og opgraderede adgangsforhold 

udgjorde grundlaget for denne beslutning. 

 

Mange FB’ere var forbi til første spadestik den 1. november – det var en stor dag, som virkelig markerede, at 

6 års arbejde fra projektgruppen endelig begyndte at blive konkret. Alle, der har været forbi FB i de seneste 

par måneder, kan konstatere, at projektet nu skudt i gang – vores gamle klubhus eksisterer ikke længere.  

 

Inden længe vil også den ene halvdel af Ingeborggården blive revet ned, dette arbejde er faktisk lige netop 

begyndt - og fra april måned vil byggearbejdet begynde. Vi glæder os til at følge arbejdet med vores nye 

klubhus fra allerførste parket.  

 

Ellers har meget af vores arbejde i 2019 fokuseret på vores flytning fra vores gamle klubhus til vores midler-

tidige lokaler. Vi har brugt talrige timer på at få optimeret indretningen af vores midlertidige faciliteter. At flytte 

fra 600 kvadratmeter til 330 kvadratmeter kræver nogle svære fravalg, men også en del kreativitet for at sikre 

den bedst mulige løsning. I al beskedenhed, så synes vi, at vi har fundet en god løsning for vores midlertidi-

ge klubhus, og vi er overbevist om, at vi får et par gode år i vores midlertidige rammer.    

 

Den overordnede plan for byggeriet sigter stadig på, at vi kan flytte ind i vores nye klubhus november 2021. 

De første 6-8 måneder herefter vil dog stadig være præget af byggeaktiviteter omkring klubhuset, hvilket for 

eksempel betyder, at vores nye multibane først bliver klar i løbet af sommeren 2022.  

 

Vores fokus her i 2020 vil være på den fremtidige indretning af klubhuset, hvor vi gerne vil i dialog med alle 

vores medlemmer (og deres forældre) for at få så mange inputs som overhovedet muligt fra jer alle sammen 

– kun sådan får vi udnyttet vores nye rammer optimalt.   
 

 

Fodbold Fitness for kvinder: 
 

Vi tilbyder stadig Fodbold Fitness for kvinder en enkelt gang om ugen - nemlig hver tirsdag på vores baner i 

tidsrummet fra kl. 17.45 til 19.00. 

 

Her møder der ugentlig mellem 12 og 18 kvinder frem i alle aldre og træner.  

 

Denne form for motionsfodbold er både sjov og anderledes og noget, der er kommet for at blive. Der er plads 

til alle slags kvinder og eneste regel er sådan set, at man netop er kvinde. 

 

Fodbold Fitness kvinderne deltog igen i 2019 ved Lyserød lørdag den første lørdag i oktober, hvor vi støtte-

de op om Kræftens Bekæmpelse og deres kampagne ‘Støt Brysterne’. 

 

 

Motionsfodbold for mænd: 
 

Hver mandag formiddag og hver onsdag eftermiddag, hele året rundt, har vi fodbold for ældre modne mænd, 

der alle er ramt af diabetes type 2 eller hjertekarsygdomme. De samles til træning på vores fodboldbaner og 

dyrker motionsfodbold. 
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Træningen sker i samarbejde med Diabetesforeningen og Hjerteforeningen på Frederiksberg - og der møder 

troligt 14-16 mænd op og hygger sig med masser af fodbold i en times tid. 

 

Motionsfodbold har gang på gang vist sig som et fantastisk værktøj i forebyggelsen og behandlingen af livs-

stilssygdomme, fordi det både er en effektiv og fastholdende motionsform. 

 

Der er lavet undersøgelser om motionsfodboldens positive effekter på blandt andet diabetikere og borgere 

med forhøjet blodtryk. 

 

I FB er vi stolte af at bidrage til sundhedsområdet på Frederiksberg.  

 

 

Flygtningefodbold: 
 

Vores flygtningefodboldhold kaldet FB DFUNK IF, gennemgik deres fjerde år i FB-regi. 

 

Et flygtningefodboldhold vi i begyndelsen af 2016 oprettede i samarbejde med Dansk Flygtningehjælps Ung-

dom, i daglig tale blot DFUNK. 

 

Konceptet går ud på at tilbyde fodbold for flygtninge, men ikke for flygtninge alene. Hvis vi skal integrere 

disse flygtninge i det danske samfund, så kræver det, at vi involverer os selv. Derfor er holdet koblet sam-

men DFUNK’s frivillige danskere, der sammen med flygtningene indgår i fællesskab på dette fodboldhold. 

  

Det fælles projekt lever fortsat i bedste velgående. Holdet træner troligt hver evig eneste onsdag året rundt.  

 

De er aktuelt til det kommende forår, placeret med et 7-mandshold i DBU Københavns turneringsrække 3, 

efter en nedrykning. Efter foråret 2019 kunne de fortjent fejre en glædelig oprykning.  

 

Der er gode økonomiske kræfter bag holdet i form af Frederiksberg Kommune, Frederiksberg Forenede 

Boligselskaber og Dansk Flygtningehjælps Ungdom. I fællesskab sørger disse parter for kontingentbetalin-

gen. 

 

FB faciliterer holdet, der indgår på lige fod med vores øvrige lukkede hold i seniorafdelingen. 

Undervejs i året fik holdet også sponseret hele to kampsæt samt ens træningstøj. 

 

En virkelig solstrålehistorie for både FB og DFUNK om vellykket integration og et fast holdepunkt i de unge 

flygtninges liv. 

 

Vi glæder os over og til det fortsatte samarbejde med DFUNK IF-holdet. 
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Frederiksberg Fodboldskole: 
 

Igen i 2019 afholdte vi Frederiksberg Fodboldskole fra tirsdag til fredag i efterårsferien. Det var 11. år i træk.  

 

I 2008 startede vi nemlig Frederiksberg Fodboldskole sammen med Frederiksberg Kommunes Social- Sund-

heds- og Arbejdsmarkedsområde (SSA), SSP og Frederiksberg Forenede Boligselskaber (FFB) og fik koblet 

de boligsociale områder omkring Lindevang/Solbjerghave/Flintholm, Danmarksgården, Stjernen og Sønder-

marken, på projektet. 

Det har betydet at vi har ‘reddet’ en efterårsferie for de mindre ressourcestærke familiers børn og unge på 

Frederiksberg hele 11 år i træk og i 2020 gør vi det så for 12. gang.  

 

En stor tak skal lyde til SSA, FFB – herunder især projektleder Kresten Bang Heinfelt, til SSP samt de bolig-

sociale medarbejdere og Pia i cafeen.  

 

Interne samarbejdspartnere: 
 

Havenisserne: 
 

Mange tænker nok, hvem er dog de der Havenisser? Navnet kommer sig af, at en større skare af tidligere 

aktive FB’ere, nu typisk pensionerede, både fra arbejdslivet og fodboldbanen, fortsat nyder at tilbringe tid 

sammen og være fælles om en række opgaver. Derfor oprettede de en gruppe, for snart en del år siden og 

tilbød klubben, at gå til hånde i og omkring vores klubhus. Typiske opgaver som indvendig og udvendig ved-

ligeholdelse af vores daværende klubhus, var hvad de helt konkret tilbød, noget vi naturligvis tog imod med 

kyshånd. Da en del af arbejdet bestod af decideret havearbejde, såsom at klippe hæk, feje blade sammen, 

rive grus på cykelparkeringspladsen og reparere borde-bænke systemerne, var det meget nærliggende at 

døbe dem Havenisserne.  

 

Endnu engang skal vi sige dem en kæmpestor tak, for indsatsen i det forgangne år. Vores ’Havenisser’ har 

igen ydet en uvurderlig indsats - og sørget for igennem hele året at vedligeholde rammerne for klubhuset.  

 

I spidsen står Johnny Jørgensen, og han har efterhånden samlet et slagkraftigt team af ældre og nu passive 

medlemmer af FB, der eksisterer under mottoet ’ingen opgave er for stor’.  

 

Det motto blev i sandhed synligt, i forbindelse med vores flytning fra det gamle til det nu midlertidige klubhus, 

hen mod slutningen af året.  

 

Tre onsdage i træk i december måned, pakkede Havenisserne vores gamle klubhus ned. De skruede ting af 

væggene, de pakkede i flyttekasser, de sorterede og smed ting ud, de kørte på genbrugsstationen et hav af 

gange og de flyttede kasser, inventar som møbler og alt muligt andet, over i vores nye midlertidige faciliterer. 

 

Foruden Johnny Jørgensen, var der tale om Keld Gøthler, Mogens Ramsdahl, Robert Hansen, Frank Andre-

asen, Jens Nikkelsen, Bo Blaaberg, Ole Spanheimer, Allan Børling, John Schmidt, Børge Jessen, Bent Have 

Knudsen, Erling Jørgensen, Per Hoffstetter og minsandten om ikke også vores egen kasserer Jørgen An-

dersen efter at være gået på pension, blev til en havenisse i den proces.  
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Vi har utrolig meget at takke disse gæve gutter for. De har så høj en alder, at de kan huske hvad det vil sige 

at være frivillig uden så meget som at få en krone for det. Det er ganske enkelt imponerende hvad de har fik 

udrettet, både i løbet af 2019, men så sandelig mest i december måned. De bærer en stor del af æren for, at 

det gamle klubhus fra 1995, stod helt tomt ved årets udgang.   

 

Stadionudvalget: 
 

Igen i 2019 trak vores lille Stadionudvalg et stort læs, for at gøre rammerne omkring klubbens 1. Herresenior 

hjemmekampe på Frederiksberg Stadion, så gode som overhovedet muligt. 

 

En åben salgsbod skaber liv og stemning i Idrætsparken, og vi er enormt glade for, at frivillige kræfter som 

Tom Knudsen og Henrik Noer sammen med deres ’salgsassistenter’, skaber på stadion i forbindelse med 

disse hjemmekampe. Samtidig genererer udvalget et overskud, der blandt andet går direkte til 1. Herreseni-

ors fællesspisninger. 

 

Vi ved, at de ikke er supertilfredse med opbakningen fra klubbens medlemmer i forhold til at komme og støt-

te holdet, men alligevel knokler de ufortrødent på og vi håber meget på, at de vil blive ved mange år frem-

over. 

 

 

FB Fonden: 
 

Det mangeårige gode samarbejde med FB Fonden fortsatte naturligvis også i 2019.  

 

Særligt samarbejdet om det kommende nye klubhus har fungeret og fungerer fortsat helt efter bogen. Vi er 

enormt glade for den dialog, der hele tiden er til stede og nu er vi langt om længe ved at være i mål. Fonden 

er efterhånden derhenne, hvor de har gjort sin del af arbejdet omkring det kommende klubhus og efter et par 

aktive år, hvor de også har været vores udlejer, kan de nu se frem til en mere rolig periode.  

 

I forbindelse med de ordinære bestyrelsesmøder i Fonden er FB repræsenteret ved Martin Busk, hvilket 

giver en naturlig og effektiv koordinering af vores fælles interesse i et veldrevet klubhus.  

 

Fondens bestyrelsesmedlemmer i det forgangne år har været: 

 

Ivar Koed, formand 

Henrik Mentz, næstformand 

Annette Andersen 

John Eriksen 

Lars Espersen  

Erling Rask 

 

Erling Rask genindtrådte i 2019 i Fondens bestyrelse og afløste Mogens Ramsdahl der trådte ud. Tak til 

Mogens for samarbejdet.  

 

Forretningsfører har som i de seneste år, været Heidi Nielsen.  

 

En stor tak til Fonden for et velfungerende og stort samarbejde i 2019. 
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Eksterne samarbejdspartnere: 
 

 

Vi har enormt mange eksterne samarbejdspartnere, som vi på godt – og indimellem også ondt, skrevet i en 

kærlig tone, arbejder tæt sammen med.  

 

Vores vigtigste eksterne samarbejdspartnere er: 

 

• Frederiksberg Idræts-Union (FIU), herunder: 

- FIU’s bestyrelse  

- FIU’s administration med direktør Søren Burchall i spidsen 

- Frederiksberg Hallernes personale med halinspektør Jan Schlüter i spidsen 

- Frederiksberg Idrætspark, hvor vi i øvrigt sagde farvel til Sanne Flex som inspektør 

- Fodboldudvalget der tæller anlæggets fodboldklubber KB, VLI, FA2000 og CBS Sport  

- Brugergruppen på Jens Jessens Vej 

• Frederiksberg Kommune, herunder: 

- Kultur & Fritidsforvaltningen ved Camilla Jarltoft og Jesper Kamstrup 

- By-, Kultur- og Miljøområdet ved Valdemar Liesk Hansen og Henrik Aabye 

- Børne- og Ungeområdet 

- Social- Sundheds- og Arbejdsmarkedsområdet (SSA) 

• OK Fonden ved Mikkel Jeppesen 

• Strunge Jensen A/S ved Jesper Strunge Jensen 

• Ingeborggårdens Plejehjem ved forstander Pia Morilla 

• Adapteo Cramo A/S v. Projekt manager Henrik Knudsen 

• De boligsociale områder og medarbejdere på Frederiksberg 

• DBU, DBU’s lokalunioner, herunder særligt DBU Københavns administration, hvor der er solid ser-

vice fra især Martin Munk Nielsen, Brian Molberg og Kenneth Egeberg i turneringsafdelingen 

• Lokalpressen, herunder Frederiksberg Bladet, hvor vi dog kan konstatere, at sporten desværre ikke 

længere er særlig synlig 

• Venskabs- samarbejds- og partnerklub, F.C. København 

• Intersport, herunder Intersport FRBC og Intersport ved butikschef Jens Klint, der nu er blevet afløst 

af Dejan Zukic og især Teamsport Chef Poul Valdbjørn  

• SELECT A/S ved Klaus Rasmussen 

 

Vi har haft for vane i denne årsberetning at skrive større afsnit om hver enkelt af vores eksterne samarbejds-

partnere. Det vil vi undlade denne gang – og takke alle som en, for et frugtbart, givende, udviklende og glim-

rende samarbejde, på alle parametre.  

 

De forskellige medarbejdere blandt vores samarbejdspartnere har en uvurderlig og kæmpestor betydning for 

os i dagligdagen. 

 

Vi kan altid være uenige, have forskellige syn på tingene og have brede drøftelser frem og tilbage, men når 

alt kommer til alt, så værdsætter vi samarbejdet. 
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Økonomien: 
 

 

FB har fortsat en sund økonomi og en ansvarlig egenkapital.  

 

Årets resultat udviser et underskud på tkr. 196. 

 

Der har været indtægter på samlet set tkr. 4.119 og udgifter på tkr. 4.300.  

 

Egenkapitalen er den 31. december 2019 tkr. 1.068.  

 

Alt i alt et tilfredsstillende resultat. Underskuddet skal primært ses i lyset af de udgifter der har været forbun-

det med flytningen til midlertidige faciliteter.  

 

Under generalforsamlingen vil kasserer Jørgen Andersenen, redegøre nærmere for resultatopgørelsen og 

balancen for regnskabet.  

 

 

Afslutning:  
 

 

I 2019 har der været et særligt fokus på følgende områder:  

 

1) At starte flere nye hold op 

2) At fortsætte den sportslige udvikling på alle niveauer  

3) At tiltrække og at udvikle dygtige trænere 

4) At fastholde et højt niveau i alle de ydelser vi står for 

5) At fastholde en tæt økonomistyring 

 

Derudover konstaterer vi til stadighed, at de daglige driftsopgaver sammen med de mange projekter og ini-

tiativer FB involverer sig i, fylder meget. Det er forventeligt i en af Danmarks største fodboldklubber og nu 

også Københavns bedste fodboldklub. Vi er klar til at løfte – både på det sportslige og på det sociale områ-

de.  

 

Der skal hele tiden følges op, og hvis vi først søsætter noget, skal vi sørge for at være gearet til at kunne 

levere kvalitet, hvilket vi må sige lykkes stort set hele vejen rundt. 

 

Derudover var bestyrelsen også i 2019 af sted på sin årlige strategiweekend. Denne gang valgte vi at rejse 

til Århus, hvor vi besøgte Lyseng Fodbold, der er Jyllands største fodboldklub, hvor vi udvekslede ideer, 

erfaringer og ambitioner. Vi tog vigtig inspiration med fra vores besøg, som vi vil forsøge at implementere i 

vores klub, de kommende par år. Det er vores oplevelse, at arbejdet med hele tiden at udvikle FB understøt-

tes på en god måde af de traditionsrige strategiweekender.  

 

Endelig blev der arbejdet med klubhusprojektet og de konkrete indretninger af rum, områder, café og lokaler. 
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Medlemstal: 
 

Vi havde jo som bekendt et mål om at nå 1.800 medlemmer inden 2020 ud fra Dansk Idræts-Forbunds (DIF) 

metode for opgørelse af medlemmer. Denne målsætning fik allerede opfyldt ved udgangen af 2018, hvor vi 

indberettede 1.908 medlemmer til DIF. Pr. den 31. december 2019 indberettede vi 2.009 medlemmer og 

dermed kom vi igennem endnu et år med en forøgelse af medlemmer, og gik i alt 101 aktive medlemmer 

frem i det forgangne år.  

 

Vi vil fortsat arbejde på at tilbyde flere at spille fodbold i FB og vi forventer derfor, at medlemstallet også vil 

stige de kommende år, om end vi så småt er ved at nå et helt naturligt lejde, hvis vi samtidig skal bevare 

kvaliteten i den sportslige udvikling.  

 

På den offentliggjorte medlemsoversigt fra DBU København pr. 1. januar 2019, der bygger på tallene fra 

2018, var vi som nævnt 1.908 aktive medlemmer i FB, hvilket på det tidspunkt svarede til både Københavns 

og Danmarks 4. største klub ud af landets 1.611 registrerede fodboldklubber.   

 

I tillæg hertil skal lægges en større bunke passive medlemmer.  

 

 

Det kommende års fokusområder:  
 

Bestyrelsen har sat sig som mål, at vi fortsat skal vokse i både medlemstal (kvantitet) og i de ydelser vi leve-

rer (kvalitet). Konkret vil vi se nærmere på hvordan vi kan arbejde med eller omkring DBU stjerne-licens, 

hvordan vi kan understøtte en fortsat sportslig udvikling både for drenge og piger, hvordan vi kan rekruttere 

og aflønne trænere og hvordan FB bliver en mere digital klub – herunder muligheden for at tilbyde E-sport.  

 

Arbejdet med det nye og topmoderne klubhus fortsætter og vi kommer til at få stor fokus på at forberede 

indretningen af Danmarks måske nok smukkeste klubhus. Vi er allerede godt i gang og vi ser frem til de næ-

ste to års arbejde med at forberede det nye klubhus til vores mange medlemmer.  

 

Derudover er vi i gang med at udfærdige en årsplan med en lang række punkter som vi skal arbejde (videre) 

med og henimod, her i 2020. Årsplanen bliver synlig på vores hjemmeside så snart den er endelig godkendt.  

 

 

Opsummering: 
 

 

Alt i alt er FB en fantastisk klub, som til stadighed går en spændende fremtid i møde og hvor vi ikke stopper 

op og hviler os, blot fordi vi nu har certifikat på værende den bedste fodboldklub i hovedstaden.  

 

Vi er en klub med styr på vores kerneydelser, og hvor nogle interessante langsigtede udviklingsspor er lagt i 

gode rammer.  

 

Der skal generelt lyde en stor tak til bestyrelsesmedlemmerne og suppleant, til administrationen og øvrige 

ansatte, til vores mange trænere, ledere, til vores sponsorer og samarbejdspartnere samt til vores medlem-

mer for at tage del i klubben med jeres store indsats i året, der er gået. 
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Med ønsket om et rigtigt godt år 2020, håber vi at se mange af jer til Generalforsamlingen i år - nærmere 

betegnet den 27. februar, hvor vi – i lighed med øvrige år - mod forhåndstilmelding til administrationen, byder 

på stegt flæsk og persillesovs i timen op til generalforsamlingens start, der i år afvikles i spisestuen på 3. sal 

hos vores gode naboer på Ingeborggårdens Plejehjem. 

 

 

 

Bestyrelsen, Frederiksberg Boldklub 

 

 

 

 

 

 


